
OTEVŘENÝ DOPIS PŘEDSEDOVI SENÁTU PARLAMENTU ČR
VE VĚCI PODNIKATELSKÉ MISE NA TAIWAN

Vážený pane předsedo,

obracím se na Vás jménem Česko-taiwanské obchodní komory v kontextu plánované podnikatelské 
mise na Taiwan. Chtěl bych Vám více přiblížit povahu česko-taiwanských obchodních vztahů a jejich 
význam pro českou ekonomiku. Rád bych touto cestou přispěl svým názorem a informacemi do 
diskuse týkající se rozvoje obchodních vztahů s Taiwanem. 

Taiwanské společnosti dlouhodobě hrají důležitou roli v české ekonomice jako investoři a tvůrci 
pracovních míst. Představují třetího nejdůležitějšího investora z jihovýchodní Asie po Jižní Koree a 
Japonsku. Z pohledu tvůrce pracovních míst patří k bezkonkurenční asijské jedničce s více jak 18 000 
pracovními místy od roku 2005. Například taiwanská společnost Foxconn CZ Group stabilně obsazuje 
příčku druhého největšího českého vývozce.

Taiwan je také významným obchodním partnerem pro české vývozce a dovozce. Český vývoz na 
Taiwan stojí na produktech s vyšší přidanou hodnotou - strojírenské výrobky, elektronika nebo 
automobily, jejichž vývozy na Taiwan vzrostly od roku 2010 více jak šestkrát.

Česko-taiwanská obchodní komora je nevládní a neziskovou organizací, která sdružuje firmy a 
jednotlivce se zájmem o obchodní spolupráci s Taiwanem. Naše organizace slouží jako vstupní brána 
pro sdílení zkušeností a informací o podnikání na Taiwanu. Naším posláním je podporovat česko-
taiwanské obchodní vztahy a přispívat tak k prosperitě a růstu obou ekonomik. 

Vážený pane předsedo, pevně věřím, že se mi tímto dopisem podařilo nastínit ekonomický rozměr 
podnikatelské mise na Taiwan, o kterém se dosud jen velmi málo hovoří. Chtěl bych Vám touto 
cestou také poděkovat za Vaši otevřenost a odhodlání objektivně zhodnotit možné přínosy 
podnikatelské mise na Taiwan.

Za Česko-taiwanskou obchodní komoru,

Mgr. Pavel Diviš


